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Európska únia vynakladá nezanedbate3⁄4né finanèné prostriedky 
na spoluprácu a vzájomné zblí�enie sa pohranièných regiónov èlen-
ských �tátov EÚ.  Jednou z foriem a najúèinnej�ím prostriedkom na do-
siahnutie tohto cie3⁄4a bol celoplo�ný európsky program na tvorbu a vznik  
centier cezhraniènej spolupráce. Je pravdou, �e obèania jednotlivých 
susedných krajín sa navzájom málo poznajú a tobô� to platí v prípade 
�tátov bývalého východného bloku a západnej Európy. V�etci si ale dob-
re uvedomujeme, �e neznalos� a odli�nos� sú vlastnosti, ktoré sú èasto 
�ivnou pôdou nevra�ivosti a sporov. Nepoznanie nám èasto dovolí, aby 
sme zabudli na tú najvy��iu hodnotu: vidie� v tom druhom èloveku svoj-
ho blí�neho. 

Program tvorby cezhranièných centier teda nebol náhodný proces, 
ale cielená investícia zo strany európskej únie, keï v záujme úèinnej�ej 
a jednotnej Európy vytvára mechanizmy na podporu súdr�nosti regió-
nov a ich obyvate3⁄4stva, upevnenia postavenia existujúcich spoloèných 
tradícií a vytvárania nových vz�ahov. Tvorcovia projektov sú pragmatic-
kí, vedia, �e �iadna novozalo�ená in�titúcia tohto typu v prvých rokoch 
svojej existencie nemô�e by� finanène sebestaèná. Poèíta sa s tým, �e 
a� po nieko3⁄4kých rokoch po vzniku a samostatnom fungovaní sa mô�e 
vypracova� na urèitú úroveò sebestaènosti  - dovtedy musí by� podporo-
vaná zriaïovate3⁄4om.  

Správnos� rozhodnutia Miestneho zastupite3⁄4stva Mestskej èasti Brati-
slava -  Podunajské Biskupice  o zriadení Cezhranièného informaèného 
a impulzného centra potvrdila EÚ tým, �e schválila podaný návrh projek-
tu na zriadenie  CIIC a poskytla finanèné prostriedky na jeho vybudova-
nie.  Filozofiou tohto projektu bolo nielen vytvori� informaènú databázu 
pre  na�ich a zahranièných obèanov, ale aj radi�, budova� cezhranièný 
styk a spoluprácu na úrovni obèan � mláde� �  podnikate3⁄4. 

Cezhranièné informaèné a impulzné centrum 
v slu�bách regiónu

Náv�tevníci výstavy o histórii Podunajských Biskupíc.

Èas� etnografickej výstavy. 

Prvé hmatate3⁄4né výsledky práce informaèného centra sa dostavili 
ve3⁄4mi rýchlo. Pracovníèky CIIC oslovili  Biskupièanov s prosbou o po-
moc a spoluprácu  pri zriaïovaní etnografickej výstavy o histórii Podu-
najských Biskupíc. Na ich výzvu sa ohlásilo nieko3⁄4ko desiatok Biskupi-
èanov, ktorí okrem toho, �e poskytli vzácne poznatky o minulosti obce, 
prepo�ièali aj pozoruhodné predmety. Aj vïaka nim nain�talovanú výsta-
vu malo mo�nos� doteraz vidie� viac ako 500 na�ich spoluobèanov, ale 
aj náv�tevníkov z iných oblastí Bratislavy, dokonca i  zo zahranièia. Rá-
tame s tým, �e stála výstava vzbudí  záujem a osloví v budúcnosti aj väè-
�ie poèty turistov � náv�tevníkov  na�ej mestskej èasti. Za optimálnych 
podmienok realizácia takejto výstavy trvá  8 � 10 mesiacov (prieskum, 
zbierka artefaktov, katalogizácia predmetov, re�taurovanie predmetov, 
napísanie scenára výstavy a potom samotná in�talácia). Na�e centrum 
to zvládlo za rekordné tri mesiace a vytvorilo stálu hodnotu, ktorú obyva-
telia za krátky èas prijali za svoju. Ïakujeme v�etkým nad�encom � Bis-
kupièanom, ktorí nám v tom pomohli! Zároveò i touto cestou vyzývame 
na�ich spoluobèanov, aby nav�tívili túto výstavu a roz�irovali informáciu 
o jej existencii. Ako ïal�í konkrétny výstup èinnosti CIIC je vytvorenie in-
formaèno-dokumentárneho filmu o Podunajských Biskupiciach, ku kto-
rému spracovali podklady a  napísali scenár pracovníèky centra. Film si 
mo�no pozrie� v zasadacej miestnosti CIIC a na CD si ho mo�no v na�om 
centre aj kúpi�. 

Od zaèiatku tohto roka  centrum  pracuje na vybudovaní základnej 
agendy,  na tvorbe informaènej databázy a nadviazaní kontaktov, ktoré 
by  v  budúcnosti mali tvori� solídny základ aj pre zdroj príjmov. Systema-

ticky sledujeme a hodnotíme nové vypísané výzvy európskych progra-
mov pre tvorbu potenciálnych projektov a poskytujeme  poradenskú 
èinnos�. Súbe�ne  pracujeme na tvorbe kvalitnej domácej internetovej 
stránky CIIC v trojjazyènej mutácii, ktorej prvú verziu si u� mo�no pozrie� 
cez webovú doménu www.ciicbiskupice.sk. Budeme radi, ak nav�tívi-
te ná� internetový portál!

Na�im dlhodobým zámerom je roz�íri� cezhranièné klastre  � spo-
loèné organizovanie hospodárskych a spoloèenských podujatí, iden-

tifikovanie trhového prostredia a príle�itostí, marketingové a spolo-
èensko-kultúrne aktivity,  èím  by malo dochádza� k hodnotnej�iemu 
spoluna�ívaniu na�ich susediacich regiónov v rámci európskeho spo-
loèenstva. Musíme v�ak ma� v�etci na zreteli, �e popri naplnení urèitých 
hospodárskych záujmov, ka�dé cezhranièné centrum musí sledova� aj 
u�3⁄4achtilej�ie ciele: zblí�i� 3⁄4udí a regióny na báze pokrokových európ-
skych hodnôt. A to je výstup a výsledok, ktorého hodnota je materiálne 
nevyèíslite3⁄4ná. Mgr. Eleonóra Csanaky

Posledný marcový deò sa v na�ej �kolièke na Podzáhradnej ulici konalo 
u� 6. kolo sú�a�e v speve 3⁄4udových piesní  DO-RE-MI. Medzi detièky prija-
la pozvanie aj skupina SUSEDY z Vrakune. Spev detièiek doprevádzala hrou 
na klavíri  uèite3⁄4ka Klára Chodelková. Spevácke výkony hodnotila detská 6 
èlenná porota aj èlenky skupiny. Detièky sa svojim spevom aj taneènými kre-
áciami naozaj nedali zahanbi�. V�etky deti, vrátane tých najmen�ích Motýli-
kov, spievali naozaj z plného hrdla do naozajstného mikrofónu. Ve3⁄4ký potlesk 
si od detí a rodièov vyslú�ila skupina SUSEDY, ktoré nielen krásne spieva-
li, ale aj tancovali. Nakoniec dostali v�etci speváci medaily a s úsmevom na 
perách sa vybrali na obed. Pani Váro�ová, vedúca skupiny SUSEDY, vysoko 
ocenila detské výkony aj profesionalitu a precíznos� ich uèiteliek.

Bolo to ve3⁄4mi milé stretnutie. Ka�dé die�a vedelo inú pesnièku a bolo vi-
die�, �e  uèite3⁄4ky sa detièkám venujú naozaj z celého srdca. Ïakujeme vám 
za va�u lásku k na�im de�om a va�u ka�dodennú starostlivos�. 

Jana Funta3⁄4ová

Spevácka sú�a� DO-RE-MI 
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� Poslancom miestneho zastupite3⁄4stva na�ej mest-
skej èasti za prvý volebný obvod ste u� tretie volebné 
obdobie. Vo svojom volebnom programe ste uviedli 
pä� oblastí, ktorým sa chcete venova�: zaèatie budo-
vania kamerového systému na zvý�enie pouliènej bez-
peènosti; vyplácanie príspevkov pri narodení die�a�a; 
zriadenie nového klubu dôchodcov na sídlisku Dolné 

OTÁZKY PRE
poslanca miestneho zastupite3⁄4stva na�ej mestskej èasti, èle-
na miestnej rady a predsedu komisie podnikate3⁄4ských èinností 
a obchodu Bc. Jána Duranského

� Na zaèiatku mi dovo3⁄4te, aby 
som vás, milí spoluobèania, po-
zdravil, a za�elal vám a va�im 
blízkym ve3⁄4a zdravia, ��astia a síl 
v tomto nároènom období, ktoré 
dnes vo svete je a neobchádza 
ani nás. Vo volebnom programe, 
ktorý pozostával z desiatich hlav-
ných pilierov, je aj spomenutých 
pä� oblastí. �tatistika ukazuje, �e 
tam, kde kamerový systém fun-
guje, klesá majetková kriminali-
ta a� o 50 percent. Práve preto 
som v oblasti bezpeènosti obèa-
nov a ich majetku neraz poukázal 
na nutnos� èo najskôr vybudova� 
kamerový systém v na�ej mest-
skej èasti. Navrhol som, aby sme 
z rozpoètu mestskej èasti ka�dý 
rok vyèlenili finanèné prostried-
ky na kamerový systém. Tento 
môj návrh v�ak nena�iel podpo-
ru v miestnom zastupite3⁄4stve. Od-
poveï znela, �e kamerový systém 
má budova� magistrát hlavného 
mesta v spolupráci s mestskou 
políciou a tento rok v na�ej mest-
skej èasti nain�talujú 4 kamery na 
najinkriminovanej�ích miestach. 
Mojou filozofiou je, �e ak inves-
tujeme finanèné prostriedky na 
vybudovanie napr. nového det-
ského ihriska alebo �portoviska, 
tak tam by sme mali vybudova� 
aj kamerový systém na ochranu 
objektu a zvý�enie bezpeènosti 
na�ich detí. 

Èo sa týka rozvoja obecného 
hasièského zboru mô�em kon�ta-
tova�, �e sa nám ho darí rozvíja� 
a ka�dý rok z rozpoètu mestskej 
èasti aj modernizova� techniku, vý-
stroj a  výzbroj. O podrobnej èin-
nosti OHZ za rok 2008 ste si mohli 
preèíta� v januárovom èísle Bisku-
pických novín. 

Pokia3⁄4 ide o sociálnu oblas�, 
ve3⁄4mi ma te�í vznik nového klubu 
dôchodcov na Dolných honoch, 
ktorý som v októbri nav�tívil aj 
s mojim poslaneckým kolegom 
Petrom Faktorom pri príle�itosti 
Mesiaca úcty k star�ím. Rovna-
ko aj poskytovanie príspevku pri 
narodení die�a�a, ktorý dostávajú 
mladé rodiny. Takéto aktivity, ktoré 
slú�ia a priná�ajú ú�itok obèanom, 
som v�dy podporoval a budem 
podporova� aj v budúcnosti. 

V roku 2007 sa na mòa a môj-
ho poslaneckého kolegu Jaro-
slava Rukavicu obrátili èlenovia 
hokejbalového klubu HANCOP 
z Baltskej ulice. Ich hokejbalové 
ihrisko bolo v dezolátnom stave, 
bolo potrebné urobi� novú asfal-
tovú plochu, opravi� a nalakova� 
boèné panely. I�lo o generálnu 
opravu ihriska, ktorá si vy�ado-

vala cca 20 000 € (600 000 Sk). 
Mestská èas� prispela zo svoj-
ho rozpoètu sumou 4000 € 
(120 000 Sk),  zvy�nú èiastku 
16 000 € (480 000 Sk) sme vy-
bavili formou sponzorstva. Tu patrí 
poïakovanie aj ná�mu mestskému 
poslancovi Otovi Nevickému, kto-
rý sa v nemalej miere podie3⁄4al na 
získaní tohto sponzorstva. Práce 
na oprave ihriska, okrem asfalto-
vej plochy, zrealizovali èlenovia 
hokejbalového klubu HANCOP 
formou brigád. �elám si, aby bolo 
v mestskej èasti viac takýchto za-
nietencov, ktorí nielen pýtajú, ale 
vedia prilo�i� aj ruku k dielu. 

Budovanie nového �portového 
areálu na mieste dne�ného ihris-

presviedèa� kolegov a argumen-
tova� pri presadzovaní niektorých 
vecí, èo mô�e vyústi� a� do pe-
tiènej akcie, v ktorej vyjadrí svoj 
názor verejnos�. Príkladom je 
schva3⁄4ovanie dlhodobého prenáj-
mu �kolského dvora na Uèite3⁄4skej 
ulici, kde bude stá� futbalové ihris-
ko pre FC Podunajské Biskupice. 
V tomto prípade petícia skutoè-
ne ukázala, �e väè�ina obèanov 
tento zámer podporuje a pre nás 
poslancov to bolo smerodajné pri 
hlasovaní. Tento zámer sme odsú-
hlasili a re�pektovali tak názor väè-
�iny obèanov. 

Volebný program, s ktorým sme 
vo vo3⁄4bách kandidovali, sme zo-
stavili po rozsiahlom prieskume 

èanmi, aj na rokovaniach komisie 
podnikate3⁄4ských èinností a obcho-
du, ktorá sa zaoberá prenájmom, 
predajom nehnute3⁄4ností, schva3⁄4o-
vaním otváracích hodín, letných 
terás a inými dôle�itými materiál-
mi, ktoré sú potom predmetom ro-
kovania zastupite3⁄4stva. 

Pri schva3⁄4ovaní otváracích ho-
dín nad rámec VZN som vo väè-
�ine prípadov podporil takúto �ia-
dos�, v�dy som v�ak prízvukoval, 
�e zariadenie, hlavne re�tauraè-
né, ktoré je otvorené nad rámec 
VZN, sa musí prispôsobi� svojmu 
okoliu a obèanom, ktorí sú jeho 
prevádzkou dotknutí. Keï sa pre-
vádzkovate3⁄4 takéhoto zariadenia 
doká�e prispôsobi� okoliu, komi-
sia nedostáva s�a�nosti a nemu-
sí sa takouto prevádzkou zaobe-
ra�. Pri hospodárení s majetkom 
mestskej èasti má rozhodovaciu 
právomoc miestne zastupite3⁄4stvo 
a starosta mestskej èasti. Komisia 
sa vyjadruje aj k predaju majetku 
a dáva stanovisko k predajnej 
cene a k tomu, èi majetok preda� 
alebo nepreda�. Komisia dáva 
odporuèenie pre miestnu radu 
a miestne zastupite3⁄4stvo. 

Mojou prioritou v budúcom 
období bude vypracovanie ma-
teriálu, v ktorom rozlí�ime, kto-
rý majetok si mestská èas� chce 
ponecha�, zve3⁄4aïova� a zhodno-
cova� a ktorý majetok chce me 
ponúknu� na predaj. Prinesie to 
omnoho väè�iu transparentnos� 
vo vz�ahu k majetku mestskej 
èasti a k formám jeho predaja èi 
prenájmu. 

� Èo by ste chceli v Podunaj-
ských Biskupiciach zmeni�?

� Na túto otázku dajú najlep�iu 
odpoveï na�i obèania. Keï sa 
s nimi rozprávam a pýtam sa, èo 
ich trápi a èo by v Biskupiciach 
zmenili, ich odpovede sú nasle-
dovné: zlá dopravná situácia; 
kriminalita, vandalizmus, drogy; 
nedostatok parkovacích miest; 
nevyhovujúce podmienky v ma-
terských a základných �kolách 
z dôvodu zanedbania budov; málo 
upravenej zelene na oddych, zá-
bavu a �port; nedokonèená kana-
lizácia v starej obci.

Mojim cie3⁄4om a verím, �e i cie-
3⁄4om mojich kolegov do budúcnosti 
bude tieto veci zmeni� k lep�iemu. 

� Vá� odkaz obèanom Podu-
najských Biskupíc?

� Trocha zdravého lokálpatrio-
tizmu, aby sme spoloènými sila-
mi zve3⁄4aïovali na�u mestskú èas� 
a  skvalitnili �ivotné podmienky pre 
na�ich spoluobèanov.

Zhovárala sa Mária Kostková

hony; vybudovanie nového �portového areálu na mies-
te dne�ného ihriska Tryskáè; rozvoj obecného hasiè-
ského zboru skvalitnením techniky, zvý�ením odbor-
nosti èlenov, práca s de�mi a mladými 3⁄4uïmi na úseku 
po�iarnej ochrany. Sme u� v druhej polovici volebné-
ho obdobia, mô�ete zhodnoti�, èo sa v týchto oblas-
tiach aj va�im prièinením zmenilo k lep�iemu?

Hokejbalové ihrisko na Baltskej ul.

ka Tryskáè má moju plnú podporu. 
V rozpoète na rok 2009 sme od-
súhlasili finanèné prostriedky na 
jeho výstavbu, ktorá sa u� zaèala. 
Jedna z priorít poslaneckého klu-
bu OK + KDH je výstavba nového 
�portoviska aj na Dolných honoch, 
ktoré bude predmetom ïal�ích ro-
kovaní. 

� Pomáha vám va�e vzdela-
nie a povolanie pri plnení vo-
lebného programu mestskej 
èasti? 

� Som  absolventom Vysokej 
�koly ekonómie a mana�mentu ve-
rejnej správy a pracujem ako ko-
nate3⁄4 spoloènosti, ktorá poskytuje 
slu�by motoristom. Moje vzdelanie 
a povolanie mi  pomáha pri vyko-
návaní práce poslanca. Veï pôso-
benie v miestnom zastupite3⁄4stve 
a plnenie volebného programu 
je tímová práca, kde èasto musí-
me h3⁄4ada� pochopenie a podpo-
ru v ostatných poslaneckých klu-
boch. Niekedy je naozaj nároèné 

a na základe toho, èo trápilo Bis-
kupice a Biskupièanov. Po dvoch 
rokoch mô�em kon�tatova�, �e 
program je dobrý. Ukazuje sa to aj 
pri jeho plnení. Volebný program 
Obèianskeho klubu + KDH nájde-
te na stránke www.biskupice.sk. 
Po jeho preèítaní si mô�ete naò 
vytvori� vlastný úsudok. 

� Aké sú va�e priority ako 
poslanca a predsedu komisie 
podnikate3⁄4ských èinností a ob-
chodu v mestskej èasti a mo�-
nosti ich rie�enia? 

� Keï�e som v slu�bách obèa-
nov, ktorí ma za poslanca zvolili, za 
k3⁄4úèové pova�ujem, aby sme viac 
zoh3⁄4adòovali ich názory a potreby. 
Je dôle�ité, aby obèania poznali 
svojho poslanca a aby svoju mest-
skú èas� nepova�ovali iba za svo-
je bydlisko, ale za svoj domov. Je 
potrebné 3⁄4uïom v�tepova� hrdos� 
a prebúdza� v nich zdravý lokál-
patriotizmus k svojmu okoliu. Toto 
presadzujem na stretnutiach s ob-
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� Sme radi, �e po návrate 
z diplomatického postu nám 
priblí�i prácu ve3⁄4vyslanca, 
o ktorej väè�ina z nás vie len 
to, èo sa dozvedáme z médií.

� Svet diplomacie je naozaj je-
dineèný, pre väè�inu obèanov 
málo známy a takmer mystický. 
U radového diplomata ide vo ve3⁄4-
kej miere aj o  be�ne známu úrad-
nícku èinnos�, av�ak pôsobenie 
ve3⁄4vyslanca prebieha v komplex-
nej�ej dimenzii. Osvoji� si toto re-
meslo sa dá iba priamym výkonom 
funkcie a ka�dý sa uèí na mieste 
a na vlastnej ko�i.

Podstatu práce ve3⁄4vyslanca mô-
�eme, popri výkone funkcie hlav-
ného reprezentanta vysielajúcej 
krajiny, v struènosti charakterizo-
va� ako prieskum politickej situá-
cie v danej krajine, zber a zhodno-
tenie informácií, spravodajská 
èinnos� a vytvorenie kontaktov 
v politickej a spoloèenskej sfére. 
Dôle�itou súèas�ou jeho práce je 
spolupráca s krajanskými spol-
kami, morálna a èasto aj finanè-
ná podpora ich èinnosti, propa-
gácia hospodárskych výsledkov 
materskej krajiny, jej vedeckého 
a kultúrneho potenciálu. S týmto 
cie3⁄4om ve3⁄4vyslanec usporadúva 
recepcie, pracovné obedy a iné 
spoloèenské akcie. Svoju prácu 
mô�e dobre vykonáva� iba pri dob-
rej znalosti podmienok a zvyklos-
tí krajiny, do ktorej bol vyslaný. 

Biskupièan Prof. Alojz Mészáros � kandidát 
na europoslanca

V máji 2006 sme v na�ich novinách za�elali v mene 
obyvate3⁄4ov Podunajských Biskupíc ve3⁄4a úspechov na 
poste mimoriadneho a splnomocneného ve3⁄4vyslanca  
vo �védskom krá3⁄4ovstve dlhoroènému poslancovi a zá-
stupcovi starostu na�ej mestskej èasti Prof. Ing. Alojzovi 

Mészárosovi, PhD.  Pri odchode do �védska nezabu-
dol na svojich volièov a obyvate3⁄4ov na�ej mestskej èasti 
a v�etkým poïakoval za dôveru, za�elal im ve3⁄4a zdravia, 
elánu a optimizmu.

Zoznamova� sa s krajinou, 
národnými zvyklos�ami, ja-
zykom a kultúrou je atraktívnej�ia 
èas� práce � èlovek akoby objavil 
�nový svet�, ktorého sa, aj keï do-
èasne, stáva súèas�ou. 

� Aké sú ka�dodenné povin-
nosti ve3⁄4vyslanca?

Popri reprezentaèných povin-
nostiach, ktoré sa odohrávajú 
na ostatných diplomatických mi-
siách, ministerstvách alebo na 
krá3⁄4ovskom dvore, ve3⁄4vyslanec 
je zároveò aj vedúcim zastupite3⁄4-
ského úradu (ve3⁄4vyslanectva). Je 
zodpovedný za riadny chod úra-
du, ktorý okrem iného vykoná-
va agendu konzulárnej èinnosti: 
vydáva víza, cestovné doklady 
a pod. Znamená to ka�doden-
nú prítomnos� na ve3⁄4vyslanec-
tve, ktoré riadi cez podriadených 
diplomatov a ostatných spolupra-
covníkov. Podpisuje dokumenty, 
vybavuje si kore�pondenciu, ko-
munikuje s miestnymi politický-
mi èinite3⁄4mi a posiela správy do 
ústredia na Ministerstvo zahraniè-
ných vecí SR.

Dôle�itou a prí�a�livou súèas-
�ou agendy bolo vytváranie a udr-
�ovanie kontaktov s miestnymi 
predstavite3⁄4mi politického, hos-
podárskeho a spoloèenského 
�ivota, ako aj s ostatnými zahra-
niènými misiami a ve3⁄4vyslancami. 
Poèas môjho funkèného obdobia 
bolo Slovensko pol roka predse-

dajúcou krajinou Vy�egrad-
skej �tvorky. Z toho dôvodu 

som nieko3⁄4kokrát pozval ako hos-
tite3⁄4 kolegov - ve3⁄4vyslancov Èiech, 
Maïarska a Po3⁄4ska spolu s domá-
cimi politikmi, ministrami alebo 
spoloèenskými celebritami. 

Èasto ma pozývali na rôzne vý-
znamné podujatia, ako je napr. 
odovzdanie Nobelovej ceny ale-
bo  do krá3⁄4ovského paláca a mal 
som èes� nieko3⁄4kokrát osobne ho-
vori� i s jeho velièenstvom, Karlom 
Gustávom XVI. To bol naozaj ne-
zabudnute3⁄4ný zá�itok.

� Ako by ste charakterizovali 
�védske krá3⁄4ovstvo?

� Ak sa o Amerike hovorí, �e 
je to krajina �ve3⁄4kých mo�ností� 
� �védsko by sa potom dalo na-
zva� krajinou �ve3⁄4kého poriadku�. 
V�etko je tu dobre zorganizované 
a ka�dá situácia �tandardne rie�i-
te3⁄4ná. V porovnaní s inými európ-
skymi krajinami, �védsko má za 
sebou takmer dve storoèia bez-
vojnového vývoja a to vidno na 
ka�dom kroku. Obce a mestá sú 
èisté a pekne usporiadané, 3⁄4udia 
pokojní a vyrovnaní, aj keï na ná� 
vkus mierne rezervovaní a menej 
prístupní. Azda na to vplývajú aj 
chladnej�ie podnebie a dlhé zim-
né noci. �védska príroda, cha-
rakteristická ve3⁄4kými súvislými 
ihliènatými lesmi a mno�stvom sú-
ostroví v Baltskom mori, je naozaj 
nádherná. Asi 9 miliónová populá-

cia krajiny si ju nesmierne vá�i. Ak 
to mám struène zhrnú�, �védsko 
je krajina, kde sa dobre �ije. 

� Aké sú va�e ïal�ie plány?
� V súèasnosti - od roku 1975, 

s men�ími - väè�ími prestávka-
mi - som profesorom na Fakulte 
chemickej a potravinárskej tech-
nológie Slovenskej technickej 
univerzity (STU) a zároveò zakla-
date3⁄4om a riadite3⁄4om Ústavu in�i-
nierskych �túdií, ktorý zodpovedá 
za vzdelávanie asi 450 zahraniè-
ných �tudentov na v�etkých fa-
kultách STU. Keï�e som od roku 
1990 èinný aj v politike (predo-
v�etkým na regionálnej úrovni), 
dostal som sa na 2. miesto na 
kandidátke SMK vo vo3⁄4bách do 
Európskeho parlamentu, ktoré 
sa budú kona� 6. júna t. r. Je to 
pre mòa ve3⁄4ká èes�, ale zároveò 
aj výzva, v ktorej by som rád èest-
ne obstál. Popri svojej práci teraz 
�tudujem problematiku EÚ, aby 
som v prípade úspe�ných volieb 
mohol u�itoène slú�i� svojim vo-
lièom. Ako europoslanec, popri 
snahe o dôsledné uplatnenie 3⁄4ud-
ských práv vo v�etkých krajinách 
sveta, by som sa rád venoval prob-
lematike zvy�ovania kvalitatívnej 
úrovne vysoko�kolského vzdelá-
vania a vedy, energetickej politike 
a  ochrane �ivotného prostredia.

Ïakujeme za rozhovor a �elá-
me ve3⁄4a úspechov.

(Red.)

Ako obyvate3⁄4ka mestskej èasti reagujem na 
èlánok a situáciu spojenú so zatvorením �kol-
ského areálu Gymnázia na Hronskej ulici. U� 
v minulosti som sa nieko3⁄4kokrát ozvala na túto 
tému. Keï�e z okien môjho bytu pozerám  na  
tento �kolský areál u� 33 rokov, mám s jeho 
�obranou� svoje skúsenosti a nemálo nepria-
te3⁄4ov. 

Dvadsa� rokov ma suseda nepozdraví, 
preto�e som si jej syna dovolila upozorni�, 
keï  rozbíjal okná na telocvièni. Neraz som 
napomínala obyvate3⁄4ov dedinskej èasti, keï 
na autách poèas dòa vozili svoj odpad do na-
�ich smetných nádob. Celé roky som s dvomi 
�enami zbierala odpad na �kolskom ihrisku 
(plastové i sklené f3⁄4a�e). Priznám sa, �e sme 
tam chodili venèi� na�ich psíkov na remien-
koch, v�dy sme v�ak po nich v�etko oèistili. 
Ostatných psièkárov sme upozoròovali na 
povinnos� zbiera� exkrementy a pomáhali sme 
zabezpeèova� vrecká  na ne. Doteraz patrím 
medzi najväè�ích nepriate3⁄4ov psièkárov na 
sídlisku.

Podobne som h3⁄4adala pomoc pri ukradnu-
tých krytoch kanálov, pri posprejovaní areálu 
a budovy �koly nacistickými symbolmi som 
dokonca alarmovala políciu. Spomínam to len 

E�te raz k areálu Gymnázia na Hronskej
preto, �e som sa v�dy sna�ila, aby ten areál 
slu�ne vyzeral.

To, �e sa areál zatvoril, je najjednoduch�ím 
rie�ením zo strany �koly, èo sa dá pochopi�. 
Malo by to zmysel, keby sa tomuto priestoru 
dostalo viac pozornosti. Napríklad (náklady by 
neboli a� také ve3⁄4ké):

� senzorovým osvetlením na viacerých 
miestach, aby sa zní�ila anonymita výtr�ní-
kov,

�  zostrihaním kríkov (zru�ením u� azda aj 10 
roèných le�ovísk v kríkoch pri vstupe do 
�koly od Latorickej ul.),

�  umiestnením ko�ov na odpadky, 
� upozoròovaním aj kontrolou vlastných �tu-

dentov, ktorí  zneèis�ujú priestor cez okná
�  uprataním neporiadku za  telocvièòou,
�  zrezaním suchých stromov po obvode 

�koly,
�  obmedzením parkovania �tudentov i uèite-

3⁄4ov �koly na tráve.
Vyjadrenie �koly, �e nemá záujem o sprí-

stupnenie poèas dvoch letných mesiacov, 
èi sobôt a nedie3⁄4 chápeme, ale nevieme sa 
s tým zmieri�. Nezamyslíme sa spolu a ne-
zaèneme  spolu vychováva� a kontrolova�  
v�etkých, ktorí  vyu�ívajú tento pre verejnos� 

dôle�itý priestor? Pote�ili by sa hlavne rodièia 
s de�mi, ktorí tam doteraz trávili vo3⁄4né chvíle 
a ich deti tam bezpeène robili prvé pokusy 
jazdy na bicykloch.                                  

Jarmila Feketeová




